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“Apelsini” püromuu-
sikal seisneb tuntud 
laulu “Me ooperit...” 
taustaks loodud ilu-
tulestiku lavastuses.”
TERJE VAREM
Tabasalu Päevade korraldaja

TÄNA LEHES

Suve alguses valminud 
ning augustis tööle 
hakanud Alasniidu 
lasteaed paikneb Harku 
järve taga, Õismäelt ligi 
kolme kilomeetri 
kaugusel.

MOONIKA LEPP
moonika.lepp@hot.ee

Alasniidu lasteaed avanes 
lastele 1. augustil. Pidulik 
avamine toimub koos lindi 
lahti lõikamisega 5. sep-
tembril. Lasteaiakohti on 
planeeritud kuuele rühmale, 
igas rühmas 24 last. Kuna 
Harkujärve lasteaia mudi-
lastest moodustati Alasniidule 
kaks liitrühma ning liitrüh-
mas võib käia kuni 20 last, on 
praegu Alasniidul 144 lapse 
asemel 136 last.

Sel kuul hakkasid kohal 
käima umbes pooled regist-
reerunud lapsed ning igal 
järgneval nädalal lisandub 
neid. Maikuuks olid rühmad 
komplekteeritud. Alasniidu 
lasteaial pole sõimerühma, 
küll aga on seal kaks liit-
rühma, kolm kolmeaastaste 
ning üks nelja-aastaste rühm. 
Tegemist on tavalise munit-
sipaallasteaiaga ning lapsed 
on Harku vallast.

Moodne õppekeskkond
Direktriss Inga Kruuse-

ment räägib, et igas rühmas 
on õpetajal arvuti. Erinevalt 
vanematest lasteaedadest 

ning sarnaselt enamikele koo-
lidele on uues lasteaias loodud 
ühtne arvutivõrgusüsteem, 
kus õpetajad näevad üksteise 
tegemisi. Samuti aitab see 
vanematega efektiivsemalt 
suhelda. “Ma ei kujutaks et-
tegi, kui oleks ainult rühma-
arvutid ja ei oleks võrgu-
ketast, millele informatsioon 
ja dokumentatsioon üles 
riputada. Jookseksime nagu 
oravad rattas mööda maja 
ringi ja jagaksime suusõnalist 
informatsiooni. See on mööda-
nik,” räägib direktor ajaga 

kaasas käivast õppekesk-
konnast.

Infotehnoloogiast laiemalt 
rääkides puuduvad direktrissi 
sõnul veel planeeritud muu-
sikakeskus ja SMART Board 
interaktiivne tahvel.

Avaliku ja erasektori 
koostöö

Tegemist on kolme osa-
poole ühisprojektiga: YIT 
Eesti ehitas lasteaiahoone, 
mis kuulub Arco Varale ja 
seda rendib Harku vald. Las-

teaias töötab 26 inimest koos 
pedagoogide ja tehnilise per-
sonaliga.

Alasniidu lasteaia toit val-
mib kohapeal. “Me ei telli 
toitu sisse. Me väärtustame 
liikumist ja tervislikku toi-
tumist,” sõnab Inga Kruu-
sement kindlameelselt. Naise 
sõnul püüdlevad nad liikumis-
suunitlusega lasteaia poole 
ning seega peab toit laual 
värske ja tervislik olema. Kui 
tavaliselt on õppekavas ette 
nähtud kaks korda nädalas 
kehalist kasvatust, siis Alas-
niidul on see kolm korda 
nädalas. Plaanis on ka 
erinevad huvitegevused, tren-
nid: tantsimine, jalgpall, judo. 
Alasniidu lasteaed plaanib 
liituda Tervist Edendavate 
Lasteaedade liiduga, direktori 
sõnul on sellega Eestis 
suurem osa lasteaedu lii-
tunud.

Liikluslinnak
Õues püüab pilku korv-

palliplats ja suur mänguauto, 
millesse mahub mängima 
mitu last. Inga Kruusement 
räägib, et sellel alale on plaa-
nitud liikluslinnak, kui laste-
aed saab raha. Lapsed saaksid 
seal jalgratastega sõita ning 
õpiksid tundma valgusfoo-
ri, ülekäigurada ja liiklus-
märke. Kõik ikka selleks, et 
kui laps kooli läheb, oskab ta 
liigelda.

Alasniidul valmis 
kaasaegne lasteaed

Lapsed on uue lasteaiaga rahul ning näitavad meeleldi oma mänguasju 
külalistele Moonika Lepp

Alasniidu lasteaia rõõmus kollektiiv pidas koosolekut pärast esimest 
töönädalat. Moonika Lepp

Muraste – Suurupi kergliiklus-
tee ehituskonkursil osales 
kolm firmat. Edukaimaks tun-
nistati aktsiaseltsi Baltifalt  
pakkumine. Tehtud pakkumise 
järgi on tee ehitusmaksu-
museks 275 000, millest vald 
maksab 15% ehk 41 300 eurot, 
ülejäänud raha tuleb Euroopa 
Liidu fondidest.

Abivallavanem Vello Vii-
burg: “Rajatava teelõigu pik-
kuseks on 1,2 kilomeetrit. Ehi-
tus algab niipea, kui firmaga 
on tööleping allkirjastatud, 
seega lähiajal. Sügiseks, enne 
külmade ja vihmade tulekut 
loodame valmis saada. Pealegi 
– see teelõik pole ehituslikult 
nii keeruline kui oli Tabasalu-
Õismäe, seal tuli ju maantee 
alla ehitada tunnel, rajada sild 
üle Tiskre oja.”

Ka maaomandi küsimused 
on lahendatud. Kui uus teeosa 
valmib, siis on kogu tee pikku-
seks Õismäe ringilt Suurupisse 
15 kilomeetrit. Järgmisel aas-
tal on plaanis ehitada kergliik-
lus tee Vääna-Jõesuu külas 
Metsavahi teest  keskusesse.

Vello Viiburg: “Kergliiklus-
teede ehituse kõige keerulisem 
osa on maade omandi lahenda-
mine. Seekord saime omani-
kega kergemini kokkuleppele, 
kuna neid oli vaid kolm ja nad 
olid koostöövalmis. 

Harku vald esitas taotluse 
ka Harku järve taguse kerg-
liiklustee väljaehitamiseks, 
kuid Siseministeeriumi arva-
tes ei vääri selle tee välja-
ehitamine rahalist tuge väljas-
poolt valla eelarvet.

Algab 
Muraste-
Suurupi 
kergliiklus-
tee ehitus

Abivallavanem Vello 
Viiburg

Maa ja loodusvarad 
ei ole esivanematelt 
päranduseks saadud, 
vaid laenatud meie 
lastelt. / LK 2

VAL RAJASAAR
Vallavolikogu liige

Tilgu sadama 
areng
Endise sõjasadama, 
Tilgu sadama ehitus on 
tekitanud üldist huvi. 
Seekord võtab lehes 
sõna Tilgu sadama 
arenguküsimustes 
Ottemarina jahtklubi 
asutajaliige Enn 
Tammaru. / LK 2

Harku Ilmajaamas 
löödi poole sajandi 
sademeterekord. 
30. juulil mõõdeti Harku 
Ilmajaamas ööpäevaseks 
sademete hulgaks 81, 4 
millimeetrit. Nii kõvasti 
pole viimase poole 
sajandi jooksul selles 
kandis vihma tulnud. 
Kuidas ilmajaamas 
mõõtmine käib? / LK 4

Speedway tõuseb 
tuhast?
Kas Speedway tõuseb 
tuhast taas tegijaks. 
Mõtteid avahetavad 
ajakirjanik Katrin 
Romanenkov ja 
Speedway korraldaja 
Jaak Soolep. / LK 4



2 / HARKU VALLA TEATAJA / MERI Neljapäev, 11. august 2011

HARKU VALLAVOLIKOGU

OTEMARINA JAHTKLUBI: NOORTE 
KAPTENITE 4. LAAGER LÕPETAS 

25.–29. juulini kaikus Tilgu 
ajalooline sõjasadam noorpur-
jetajate hõigetest. Tosinkond 
tulevast kaptenit katsus oma-
vahel rammu rannaliival, sõu-
depaadi „Marili“ aerude taga 
ja ka ujudes. 

Nädalase lastelaagri prog-
rammi lasi ilmataat 100 prot-
senti korda saata, ainult tava-
pärasele telklaagriööle ja isa-
de pannkoogihommikule tõm-
bas ta “vee peale„.

Lisaks sportlikule tegevu-
sele toimus ka traditsiooniline 
väljasõit Naissaarele, matk Il-
mandu paekarjääri ning Kivi-
sadamasse ja esmakordselt ka 
Harku järve sõudebaasi, kus 
kohtuti 2009 ja 2010 aasta 
laagrilastega, kes nüüd juba 
Kalevi Jahtklubi noortetree-
neri Märt Meieli õpilastena 
Optimistide roolipinne sikuta-
des trenni teevad.

Hea  vallarahvas:  jätke

meelde nimed Helen Torv, 
Rasmus Kalep, Raul Vihula, 
Robert Vihula, eriti aga Helen 
Pais. Need noored kaptenid 
on varsti seilamas Eesti noor-
purjetajate esiritta.

Ja veel – alanud augusti 
programmi mahub ka OMYC 
5. Lastelaager. Vabu kohti
veel on. Kiired reageerijad 
saavad veel liituda, saada 
tuttavaks teiste noorte kapte-
nitega ja:

1. Liituda OMYC-ga noor-
liikmena. 
2. Asuda Harku vallavalit-
suse toel tasuta ujumisoskusi 
ning füüsilisi võimeid aren-
dama.
3. Regristreeruda kas Kale-
vi Jahtklubi või siis Rein
Ottosoni Purjetamiskooli tree-
ningrühmadesse 2012 aasta 
suvel.
Info: enn@tktk.ee, 
tel 50 28 848 Enn Tammaru

AADU KANA
Sündisin Tallinnas 1940. 

aastal, elasime tollase Sossi 
vabriku kõrval tööliskvartalis. 
1959. aastal lõpetasin Tallinna 
Reaalkooli ja viis aastat hiljem 
Tallinna Polütehnilise Insti-
tuudi ehitusinsenerina. Esime-
ne töökoht oli tehas Metallist, 
kus töötasin peainsenerina 12 
aastat. Siis juhatasin 5 aastat 
vabariikliku trusti Santehmon-
taaž. 1985. aastast alates olin 
viisteist aastat riigitööl, jõud-
sin olla nii aseminister kui ka 
valitsuse liige.

Viimased 12 aastat olin 
tööl Kunda Nordic Tsemendis. 
Pensionile jäänuna löön kaasa 
Ehitusmaterjalide Tootjate 
Liidus, Betooniühingus ja 
Eesti Korvpalliliidus. Harku 
vallaga olen seotud 1968. aas-
tast, kui ehitasime aiamaja 
Vääna-Vitisse. Valla püsielanik 
olen 2002. aastast, kui sai 
valmis meie pere kodu Taba-
salus Tooma teel. 

Harku vallavolikogu liige 
olen aastast 2005 – tahtsin 
oma elukogemuste ja tead-
mistega olla valla otsuste 
tegemise juures. Töö volikogu 
ehituse- ja planeerimis-
komisjonis on olnud väga 
huvitav. Ehitusbuumi aegu 
taheti ehitada ka rohealadele 
4-5 korruselisi elumaju, see 
tekitas palju intriige ja sai 
selgeks valla ehitusmääruse 
koostamise ja valla uue 
üldplaneeringu vajadus. 

Tänaseks on valla uus 
üldplaneering volikogu poolt 
vastu võetud ja avalikul 
arutelul tekkinud vaided maa-
vanema arbitreerida. Vastu on 
võetud ka valla arengukava 
aastaiks 2011-2037, mis paneb 
tuleviku üsna täpselt paika.

Samuti on hea, et tänavuse 
aasta eelarve sai vastu võetud 
reaalsena.

Valla veeküsimused on 
tõsiselt käsile võetud. Valmi-
nud eksperttöö Tabasalu ja 
Rannamõisa piirkonna vee-
varustuse kohta laseb õigesti 
orienteeruda uute planeerin-
gute vastuvõtmisel.

Tänavu peame valmis 
saama uue ehitusmääruse, 
käsil on tennisehalli ja staa-
dioni rekonstrueerimine.  

VAL RAJASAAR
Sündisin 1968. aastal Tal-

linnas, kuid mõistuse kodupaik 
on suvekodus Läänemaal, 
Teenuse külas Kasari jõe ää-
res. Seal sain loodusega sõb-
raks läbi vanaisa ja isa jahil-
käikude, ema ja vanaema tai-
metarkuste. Kõik see pani 
paika minu maailmapildi – 
kuidas Eesti mitmekesises 
looduses inimene peab mõist-
likult ja vastutustundlikult 
toimetama.

Õpingud Tartu Ülikooli 
bioloogiateaduskonnas jäid sõ-
javäeteenistuse tõttu pooleli. 
Huvi looduse vastu viis mind 
Eesti Loodusmuuseumisse, 
kus töötasin taksidermiasektori 
juhatajana Viimased kaksküm-
mend aastat juhin sõpradega 
koos asutatud MTÜ-d Studio 
Viridis Loodusharidus. Meie 
töö on näiteks Tabasalu Loo-
duspargi õpperada ning Mu-
raste Looduskool.

Harku vallaga olen seotud 
1990. aastast, mil sattusin toi-
metama oma toonase äia Ülo 
Vinteri suvilasse Murastes. 
Alaliselt elama kolisin Muras-
te mõisaparki 2000. aastal, 
ostsin osa vanast väärikast 
hoonest, mida renoveerin. 
Poeg teenib aega mereväes ja 
tütar käib viiendas klassis. 
Elutee kaaslane toimetab tea-
duse populariseerimise ja 
noorteadlaste toetamisega. 
Volikokku kandideerisin sõp-
rade soovitusel, olen siin maa- 
ja keskkonnakomisjoni liik-
meks. Näen oma missiooni 
volikogus aruka maa- ja loo-
duskasutuse suunamisel. Olen 
kaasa löönud uue üldplanee-
ringu jaoks rohevõrgustiku 
teadusliku uuringu koosta-
misel ning uhke selle üle, et 
Harku vald on seni hoidnud 
kindlat joont mitte järele anda 
rohevõrgu vastuseisjaile. Mul 
on hea meel, et Suurupisse 
moodustati kaitseala, et alga-
tasime Sõrve kaitseala loo-
mise. Hea on näha, kuidas 
külaseltsid ja Muraste KS-i 
poolt kokku kutsutud ühine 
ümarlaud on toeks volikogule 
ja valitsusele. Koostöö valla-
valitsusega on väga hea, kuid 
häirib see, et volikogus tehak-
se viimasel aastal otsuseid 
suuresti komisjonides, mitte 
ei arutata saalis. Uue üldpla-
neeringu kehtestamine on 
ülioluline, kuid kuna see on 
pikale veninud ja vahepeal 
toimunud üsna palju muutusi, 
siis pean õigeks see enne keh-
testamist uuesti avalikustada.. 
Lisaks detailplaneeringutele 
peaks avalikustama ka teede 
ja trasside projektid. Tunnen, 
et otsustajate vastutus ei kes-
ta mitte ainult neli aastat vaid 
see on eluaegne ja järglastele 
pärandatav. Maa ja loodusva-
rad ei ole esivanematelt pä-
randuseks saadud, vaid laena-
tud meie lastelt.

Inimesed vallavolikogus – 
kes nad on?

Purjetamislaagris osalenud lapsed kapten Rainer Bobergi juhtimisel teel Naissaarele Erakogu

Olen osalenud Eesti suurima, 
TOP-jahtsadama ehitamisel 
ja ka selle avamisel 1988. aas-
ta mais. 1987. aastal koostatud 
uuringu alusel oli siis Lääne-
mere basseinis ca 120 000 
alust, millised võiksid külas-
tada Eesti sadamaid. Usun, et 
nüüd on neid ca 150 000.

Avades NSVL piiri 1988. 
aasta mais purjetajaile, saavu-
tasime välisjahtide külastu-
seks aastas ca 1500-2000 alust, 
kõik Eesti sadamate külastajad 
ja sedagi vaid kahe ja poole 
kuu jooksul (peale kooliaasta 
algust Skandinaavias, 15. au-
gustil kukub külastajate arv 
järsult). Ülalöeldule tugine-
des teen Harku vallavalitsu-
sele ettepaneku muuta Tilgu 
väljaarendamise põhikontsept-
siooni.

Sõidan igal hommikul tööle 
üle Pirita silla. Alates jäämi-
nekust kuni hilissügiseni on 
Pirita jõgi 2/3 ulatuses hõiva-
tud mitte külalisjahtidest, vaid 
Kalevi Jahtklubi liikmete ko-

dujahtidest ja teiste Pirital 
pesitsevate jahiomanike kaat-
ritest-jahtidest. Admirali bas-
seini täidavad Tallinna Jaht-
klubi liikmete jahid.

Juba kolm aastat on Tilgu 
ajaloolise sõjasadama alal toi-
metanud Harku valla ranna-
rahvast koosnev jahtklubi. 
Tilku tuleks rajada ajakohane, 
piisava arvu kaikohtadega 
kodusadam just oma rahva 
tarvis. Kui purjetamise ning 
kaatrielu traditsioon Tabasalus 
juurdub, siis tuleks hakata 
mõtlema sellele, mida siia saa-
buvale külalisele pakkuda.

Mereturism areneb – see 
on selge. Külaline seab siht-
sadamaks Tilgu vaid siis, kui 
sel perioodil, mil ta Naissaare 
ja Tilgu vahelt läbi põikab Til-
gus või selle läheduses midagi 
vinget toimub.

Kotka puhul võetakse si-
hiks merepäevade või mere-
laulude võistlus, Hankosse 
minnakse juuli keskel vähipi-

dustustele jne.
Mis meil?
Äkki Tabasalu Jazz-i esi-

mesteks tõsisteks külalisteks 
võiksid olla Muhu väina regati 
100 alust…

Oleme seni koos vallaga 
alustanud õigest otsast – kas-
vatame Tilgut omaks pidavaid 
noori kapteneid. Tee Tilku 
suveõhtul ja nädalavahetusel 
peab selgeks saama, sinna 
peab kiskuma nii isa-ema kui 
ka põlvepikkuse kapteni süda. 
Tilgust peab saama meelispaik 
sadadele.

Kui alustada vaid külalis-
tele mõeldes, siis saame selle, 
mille saime Piritale TOP-i 
Jahtklubi ehitades: Kalevi 
vana jahtkubi on õdusalt pil-
geni täis kodukapteneid ja 
nende sõpru, TOP-is aga ulub 
tuul, sest pererahvast ju pole. 
Õdusus ongi see, mida tuleb 
nautima oma koduklubist väl-
ja purjetanud merehunt – te-
ma juba tunneb esimesest pil-
gust ja lõhnast, kas sadamas 

on elu või tehakse seal pelgalt 
tööd.

Olles nüüd kolm suve Til-
gus lastega tööd teinud, võin 
väita – Tilgu hingab.

Meid, Tilgu nautijaid peaks 
olema enam, me peaksime tõ-
sisemalt koonduma selle sada-
ma idee ümber eesmärgiga 
teha midagi tõsist, igavesti 
kestvat ja nauditavat.

Erik – pea nõu oma inimes-
tega! Me toetame Sind.

ENN TAMMARU
Otemarina jahtklubi (OMYC) asutajaliige, 

OMYC juhatuse liige,
 lastetöö kuraator

MEILE KIRJUTATI

Tilgu sadam – 
räägime sellest veel 

Vallavolikogus juulis

- Kehtestati Harkujärve 
Põhikooli põhimäärus;
- abivallavanem Vello 
Viiburg andis ülevaate 
valla eelarve täitmisest 
ja eelarveliste vahendite 
laekumisest I poolaastal;
- vallavanem Kaupo Rät-
sepp informeeris voli-
kogu WAM Lastevaba-
riigi kinnistu võimaliku 
omandamisega seotud 
arengutest. 

Kommentaar:

Abivallavanem Erik Sand-
la: “Ka vallavalitsuse mõte 
sadamat rajama asumisel 
on ennekõike selles, et 
Tilgu oleks kodusadamaks 
oma kaatritele ja jahtidele, 
alles siis külalissadamaks 
võõrsilt tulnud alustele.”
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KÜSITLUS

Mida tähendavad Teile 
Tabasalu Päevad?

T abasalu päevad korral-
dati esmakordselt 1988. 
Korraldustoimkonda 

kuulusid Ranna sovhoosi klu-
bi töötajad Marju Kink ja Tar-
mo Vaino. Lisaks keskkooli 
muusikaõpetaja ja huvijuht 
Heikki Põhi ning paljud teised 
aktiivsed kodanikud. 

Kirbuturg või täika oli po-
pulaarne, sest Paldiski maan-
tee ääres töötas täika Tallin-
nas. See võttis kogu esimese 
päeva ka Tabasalus. Lisaks 
anti välja 1988 Tabasalu Päe-
vade ajaleht, kus mitu artiklit 
just kohalikust elust olust, 
inimestest ja nende hobidest. 
Sporti ja taidlust oli ka.

1993. toimunud volikogu 
valimistel lubasid kõik vali-
misliidud paremaid Tabasalu 
Päevi või siis selle traditsiooni 
ausse tõstmist. VL Koostöö ja 
VL Tasakaal kindlasti. Järgne-
vatel aastatel lavastati päe-
vade raames suuri muusika-
lavastusi. 

Alati oli ka rongikäik läbi 
Tabasalu mööda Kase tänavat,  
kus tervitati kõiki elanikke
ja kutsuti neid liituma 
päevalistega. Kindlasti peeti 
võistlusi kergejõustikus, 
mängiti tänavakorvpalli ja 
petanque`i ja teisi veidi rah-
valikke ja vaatemängulisi 
uusi mänge.

OTT 
KASURI
Volikogu liige ja 
eksvallavanem

PIRET 
ARSLAMOV
Tabasalus 
töötav Muraste 
elanik

P äevadel osalen  kindlas-
ti. Kui oleks vaid ilma. 
Mullu käisin ka kohal. 

Kuid kahjuks oli sellel päeval 
just paduvihm. Aga üritus oli 
tore ja liitis rahvast. Koha-
likele on see vajalik. 

Tänavu tahan kuulata an-
samblit Apelsin. Neid pole 
ammu näinud. Ja üldse pole 
ma palju vabaõhuüritustel 
käinud. Vaid Õllesummeril 
olin ühel päeval. 

ANNELY 
MITT
Suurupi elanik

Usun et Tabasalu ini-
meste jaoks on see tore 
päev ja selliseid üritusi 

peaks ikka olema. Aga minus 
isiklikult see emotsioone ei te-
kita. Ma ei ole üldselt festiva-
liinimene osalejana, vaid mul-
le meeldib endale neid korral-
dada ja selle ajal pidevalt te-
gevuses olla. Vabal ajal pigem 
nokitsen kodus, tegelen oma 
tööasjadega ja ajan Suurupi 
Seltsi asju. Käed-jalad on 
kogu aeg tööd täis.

Käisin eelmisel aastal päe-
valt korra läbi aga selle põhjal 
hinnangut anda ei saa kuna ei 
näinud tervet üritust. Sel aas-
tal ei osale. On muud plaanid.

20.-21. augustil peetakse 
Tabasalus pidu kahel 
päeval. Esmakordselt 
järgnevad teineteisele 
laupäevaõhtune Jazz 
ning pühapäevane 
perepäev. Mõlemat 
korraldab meelelahutus-
ettevõte funTIME.
ALLAR VIIVIK
vallaleht@harku.ee

Harju Valla Teataja uuris kol-
melt korraldajalt ehk Leho 
Valmaselt, Terje Varemilt ja 
Evelin Dureijkolt, millised on 
põhilised uuendused, kes esi-
nevad ja kauplevad ning kus 
üritused toimuvad?

“Esmakordselt on 
traditsiooniline ja populaarne 
Tabasalu Jazz ühendatud 
Tabasalu Perepäevaga. Taba-
salu Jazzi õhtul pakume rah-
vale ka mõnusat tantsuõhtu 
nautimist tantsumuusikat esi-
tava ansambli saatel. Selleks 
toob Altia Eesti AS kaubamärk 
Fresita kohale tantsupõranda. 
Perepäeval oleme mõelnud 
tegevusi igale vanusegrupile. 
Platsil on eraldi lasteala, kus 
pakume lastele erinevaid tege-
vusi: batuudid, skyjump, Pre-
mia maastikumäng, näomaa-
lingud, erinevad võistlused 
jm. Kohapeal laadamelus saab 
nautida nii Harku valla toit-
lustajate valmistatud sööke-
jooke kui erinevate kaup-
meeste toodete valikut,” rää-
givad Terje Varem ja Leho 
Valmas.

Kui palju rahvast mahub 
Tui platsile, kus Jazz 
toimub? Kas külastajatele 
on ette nähtud istekohad 
või on ka seisukohti? 

Tabasalu Jazzile garan-
teerime 400 istekohta. Istu-
misvõimalusi loovad ka toit-
lustajate poolt paigaldatud 
telgid ja varjualused. Tui park, 
mis asub Ranna tee 2 hoone 
ees oleval muruplatsil, ma-
hutab orineteeruvalt kuni 
6000 inimest. Andmaks kõiki-
dele liikumis- ja seisuruumi 
me 21. augustil omalt poolt 
istekohti kontserdiks ei lisa. 
Küll aga saab vahepeal jal-
gu puhata toitlustajate tel-
kides.

Millised on tänavuse 
perepäeva põhilised 
tõmbenumbrid? Ja mida 
kujutab endast ansambli 
Apelsin pühapäevaõhtune 
püromuusikal? 

Kohal on näiteks Skyjump. 
See on atraktsioon, mis või-
maldab batuudi abiga soori-
tada hüppeid ja saltosid kuni 
üheksa meetri kõrgusel. Rõõ-
mu saavad tunda nii 3-4aas-
tased lapsed, kes kaaluvad vä-
hemalt 10-15 kg kui ka kuni 
100-kilosed noored. Eakaim 
noor, kes proovinud atrakt-
siooniga hüpata, on 72-aas-
tane.

LEGENDAARNE 
APELSIN PAKUB 
PÜROMUUSIKALI

Lasteala erinevad batuudid 
toob kohale Naerata Ometi 
MTÜ, kus kohapeal kogutud 
tasust ja annetustest saavad 
toetust need lapsed, kes lii-
kumispuude tõttu ise batuu-
tidel hüpata ei saa. Kindlasti 
tekitab palju huvi nn pöörlev 

auto. Koostöös Maanteeameti 
Põhja regiooniga toob OÜ 
Autosõit kohale pöörleva auto, 
milles istuvaid inimesi juhen-
datakse toimima, kuidas ava-
riijärgselt katuse peale kuk-
kunud autost ohutult välja 
tulla.

Häid nõuandeid ohutus-
juhisteks jagavad kohapeal 
Põhja-Eesti Päästekeskus ning 
Politsei- ja Piirivalveamet.

Kohapeal toimuvad eri-
nevad viktoriinid ja auhinna-
mängud, mille auhinnad pane-
vad välja nii kohalikud tootjad 
kui ka Harku vallavalitsus.

Ansambli Apelsini püro-
muusikal seisneb üldsusele 
tuntud laulu “Me ooperit, me 
ooperit, me armastame oope-
rit” taustaks loodud ilutules-
tiku lavastuses, kus püroteh-
nilised efektid ajastatakse 
täpselt muusika rütmi- ja 
helipilti.

Keda ootate laadale kaup-
lema ning lavadele esine-
ma? Kas oodatud on oma 
valla rahvas või ka kauge-
malt tegijad? 

Eelkõige ootame kauplema 
Harku valla ettevõtjaid, kaup-
mehi ja ettevõtlikke inimesi, 
kuid kui pakutakse põnevaid 
tooteid kaugemalt, siis on ka 
nemad oodatud. Sama kehtib 
esinejate suhtes!

Milline on Tabasalu 
kirbuturu ülesehitus?

Kirbuturg toimub Tabasalu 
Osmani pubi juures kella 12.00 
– 16.00ni, igal soovijal on 
võimalus rentida oma toodete 
jaoks laud. See maksab 2 eu-
rot. Eelmisel aastal osutus 
kirbuturg väga populaarseks 
ning seal kaubeldi väga eri-
nevate asjadeg kasutatud ja 

uutest riietest kuni kraani-
kaussideni välja. Huvi ostjate 
poolt oli elav, nii et kutsume 
ka sel aastal aktiivselt nii 
osalema kui kohale tulema ja 
ostma.

Kaua pidu 21. augustil 
kestab ning millal algab 
öörahu?

 
Perepäev kestab kella 

23.00-ni ja õhtu lõpeb püro-
muusikaliga. Öörahu saame 
tagada peale seda.

Linna-, valla- ja külapäe-
vadel on väga vajalik ka 
olme- ning parkimise pool. 
Kas WC-sid on piisavalt ja 
kuidas on korraldatud 
parkimine ja turvalisus?

Parkimist ja turvalisust 
tagab sel aastal turvafirma 
G4S. Parkimist juhendavad 

G4S töötajad, seda hõlbustavad 
ka vastavad sildid ja viidad. 
Et pargi ilme ei muutuks, ole-
me varunud nii mobiilkäimlaid, 
kätepesujaamu kui prügi-
kaste. 

Tabasalu Jazz ja Perepäev 
kolisid kokku

TABASALU JAZZ ootab 20.08. kell 19.00 oma 
legendaarses headuses kõiki muusikasõpru Tui pargis! 

Rütmidega kostitavad mitmed tuntud eesti artistid: 
kl 19.00 – 19.45 Õpilasbänd Tabasalu noortest
kl 20.00 – 20.45 Ansambel “Ajavares”
kl 21.00 – 21.45 Raivo Tafenau Bänd 
kl 22.00 – 22.45 LinsSystem kuulamiseks & tantsuks
kl 23.00 – 23.45 LinsSystem

Harku valla elanikule on kahepäevasele festivalile 
sissepääs TASUTA! Käepaela saab kätte alates 
1. augustist vallamajast ning 15.-19. augustil 
kl 16.00 – 22.00 Tabasalu Rimist ning ürituse ajal 
sissepääsuväravast. 
Tabasalu Jazzi piletit saab osta Piletilevist hinnaga 
7 eurot. Kuni 16-aastased saavad sisse tasuta. Üksik-
piletit Jazzile kohapeal ei müüda. Vaid Tabasalu Rimist 
saavad huvilised osta 2-päevase käepaela, mis maksab 
täiskasvanule 10 eurot. Kuni 7 aastastele on sissepääs 
tasuta ning 8-12-aastastele 5 eurot. Üksikpileti saab vaid 
Piletilevist.

“Eelkõige ootame laadale 
kauplema valla ettevõtteid.  
Sama kehtib ka esinejate 
suhtes,” ütlevad Terje 
Varem ja Leho Valmas.

Allar Viivik

Kevadel 37. sünnipäeva tähistanud ansambel Apelsin on ikka nooruslik ja paneb Tabasalu Päevadele suurejoonelise 
punkti. Arno Saar

Mullusel laadal kauples viieaastane Nora Tibutare 
lasteaiast endaküpsetatud kuklitega. Ülo Russak
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Sel suvel on Tabasalu 
taga asuv speedway 
motorada taas üle enam 
kui kümne vaikuseaasta 
elu sisse saanud. 
Tänaseks on juba kaks 
võistlustki peetud.

KATRIN ROMANEKOV
vallaleht@harku.ee

Ranna Speedway traditsiooni 
on taas ellu äratanud ja tule-
vikuplaanidki välja mõelnud 
sünnist peale siinsamas Taba-
salus elav mees Jaak Soolep. 

Kõigepealt – mis spordiala 
on Speedway?

S p e e d w a y  o n 
mootorrataste võidusõit, kus 
stardis on kor-raga 4 võistlejat. 
Sõidetakse ovaalsel paekivi- , 
killustik- või graniidikattega 
ringrajal vas-tupäeva 4 ringi. 
Omapärane on see, et 
mootorratastel puudu-vad 
pidurid ning kütteks on 
metanool.

Tabasalu taga asuv speed-
way rada on ju tegelikult 

vana juba mitukümmend 
aastat, viimastel aastatel on 
siin küll vaikus olnud?

Ranna speedway rada on 
loodud tõepoolest juba Ranna 
sovhoosi aegadel. Esimene 
start sellel rajal oli 9. mail 
1984. aastal. Spordiala eest-
vedajaks ja idee algatajaks oli 
tol ajal mitmekordne Nõuko-
gude Liidu meister mootori-
spordis ja ka 1971. aasta  Eesti 
parimaks sportlaseks pärjatud 
Vambola Helm. 

Vambola Helm koos Ranna 
Sovhoosi juhtkonnaga rajas 
Speedway eeskätt soovist ära-
tada valla noortes poiste seas 
tehnikahuvi. Eks sport kätkeb 
ka tervislikke eluviise. Siin-
kohal on muidugi tänapäe-
valgi noorsoo töö potentsiaal 
tohutu. Kui riigikord muutus 
ja Ranna sovhoos lagunes, siis 
jäi ressursside nappuse tõttu 
ka motorajal elu soiku.

Tänaseks on rajal toimunud 
juba paar võistlust – kuidas 
uus algus läks ja millised on 
edasised plaanid?

Paar aastat tagasi sattusin 

juhuslikult Ranna Speedway 
raja äärde, mis oli muutunud 
tühermaaks. Mõtlesin koos 
sõber Andres Valgega terve 
aasta, et paneks õige seal elu 
jälle käima ja taaselustaks 
mujal maailmas väga popu-
laarse spordiala. Temaga koos 
me seda arendamegi.  Esimene 
võidusõit läks edukalt. Pla-
neerime veel mitut vahvat 
üritust kuid lähitulevikus on 
20. augustil  toimumas Eesti 
Karikavõistluste II etapp Ran-
na Speedwayl, mis on ühtlasi 
sportlikuks avalöögiks selle 
aasta Tabasalu Päevadele. Sel-
lega ühendame kaks toredat 
omaaegset traditsiooni. 

Millist potentsiaali sellel 
rajal üldse näete – kas sel-
lest võiks saada kohalike 
noorte motohuviliste 
trenni-koht või on lootust 
ka näiteks mõned rahvus-
vahelised võistlused siia 
meelitada?

Potentsiaali on ja usku on. 
Seda näitas ka 10. juuli peetud 
avavõistlus, kus hinnanguliselt 
oli ca 1000 pealtvaatajat. Pea-
legi on lisaks Tabasalu Speed-

wayle sarnane sõidetav rada 
Eestis veel ainult Kohtla-Nõm-
mel. Tabasalu planeerime käi-
vitada Eesti Speedway kari-
kasarja. Kui leidub raha-
lisi toetajaid siis ehitame ka 
klubiruumid ja muudame raja 
rahvusvahelistele nõuetele 
vastavaks. Rahvusvahelised 
Speedway võistlused elavdaks 
kindlasti Harku vallaelu. See 
pakuks tööd ka kohalikele 
inimestele, ettevõtjatele ning 
samuti annaks uus klubi-
kompleks hoogu noorsoo-
töö kasvatuslikule aspektile. 
Kahtlemata leidub noormehi 
kes tooksid ka rahvusvahelis-
telt võistlustelt paari aasta 
pärast korralikke auhindu,  
kuid ilma klubiruumideta on 
siin praegu võimatu nii korra-
likult treenida. Praegu korral-
dame treeninguid 1-2 korda 
nädalas. 

Aasta algusest on kogu 
ettevõtmine olnud suhteliselt 
kapitalimahukas. Alates uuest 
plangust lõpetades pealtvaata-
jate jaoks vaatevalli ehitamise 
ja korrastamise ning veel 
väga mitme asjaga. Rahalised 
va-hendid on siiani tulnud 
100% erakapitalilt.

Speedway tõuseb taas 
tegijaks 

Juuli viimase nädala-
vahetuse sadudega tuli 
mõnel pool ööpäeva 
jooksul maha rekordi-
liselt palju vihmavett. 
Poole sajandi rekord püs-
titati Harku ilmajaamas, 
kus 30. juulil sadas alla 
81,4 millimeetrit. Siiani 
oli suurim sademetehulk 
mõõdetud 2004. aasta 
29. juulil, kui sadas 
78,3 millimeetrit.

ÜLO RUSSAK
vallaleht@harku.ee

Oleme raadiost kuulnud ja 
ajalehest lugenud – Harku 
Ilmajaam. Nüüd tuli juuli 
lõpus veel pommuudis: Harku 
Ilmajaamas mõõdeti ööpäe-
vaga, 30. juulil, rohkem 
sademeid, kui ühelgi teisel 
päeval poole sajandi jooksul. 
Kus on Harku Ilmajaam, mida 
seal mõõdetakse, mis tööd 
tehakse?

Tegelikult on rahvapärase 
Harku ilmajaama ametlik 
nimetus Tallinn-Harku Aero-
loogiajaam. Asutus asub mitte 
Harku valla, vaid Tallinna ter-
ritooriumil. Ilmajaama juht 
Ülo Argel viib asutusse sattu-
nud külalise esmalt muuseu-
misse: siin on välja pandud 
riistad, mis ilma mõõtmisel 
läbi aegade abiks olnud. Iga 
instrumendiga, olgu tegu siis 
tuule kiiruse mõõtja, päikese 
kiirguse- või sademetemõõt-
jaga, toimetas siis inimene. 
Kontrollis näidud üle, pani 
kirja, helistas Tallinna Ilma-
jaama. Vaatluspunkte oli va-

rem üle Eesti kokku 400. Ja 
ega ikkagi ilmajaama väga 
uskuda võinud.

Ülo Argel: “Nüüd on 400 
ilmavaatluspunktist järel 40 
ja inimeste töö on üle võtnud 
aparaadid – digitaalseadmed. 
Digitaalseadmed annavad 
automaatselt kõik kogutud 
ilmavaatlusandmed Eesti Me-
teroloogia ja Hüdroloogia-
instituudile, kus andmed töö-
deldakse.

Seadmeid, mis tänapäeval 
ilma mõõdavad, on näha piir-
detaraga ümbritsetud ilma-
vaatlusplatsil. Temperatuuri 
mõõtmiseks on kogunisti viis 
erinevat digitaalset mõõturit, 
tavakeeli kraadiklaasi. Süga-
vaim neist asub 3,8 meetri 
sügavusel, kõrgeim 2 meetri 
kõrgusel. Lisaks on mõõturid 
veel maa(mulla)pinnal ja mul-
lapinnast 2 sentimeetri kõr-
gusel. 

Madalaim temperatuur il-
majaamas mõõdetakse tava-
liselt 2 cm kõrgusel. Ilma-
jaamast meteroloogiainstituu-
dile edastatakse temperatuur, 
mis on maapinnast mõõdetud 
2 meetri kõrgusel. Ka on tuule 
mõõtmiseks kaks helikopterit 
meenutavat mõõturit, propel-
lerid peal ja sabas.

Harku ilmajaamast lastak-
se igal öösel üles raadiosond, 
mis tõuseb 32 kilomeetri kõr-
gusele, mõõtes teatud aja 
tagant temperatuuri.

Ülo Argel: “Kui ilma-
teadete täpsusest rääkida, 
siis mina usun ETV ilmatea-
teid – neile edastame me 
oma andmed. Ja keda siis 
veel uskuda kui mitte ise-
ennast.”

Harku Ilmajaamas 
löödi poole sajandi 
sademeterekord

Kiirus ja kiirus… ei midagi muud… Erakogu

Harku Ilmajaama juhataja Ülo Argel näitab mõõteseadet – 
Tretjakovi anumat – mis mõõtis viimase poole sajandi 
sajurekordi Harjumaal  Foto Ülo Russak
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ÜLO RUSSAK,
AJAKIRJANIK

Verd ja surma on meie ümber 
viimsel ajal palju olnud. Lii-
gagi palju. Ning sellest kõ-
neldud ja kirjutatud on kah 
palju. Ometigi tuleb rääkida 
ühest surmast veel. Mitte 
Norras, kus maailma muuta 
tahtnud paranoiline mõrtsu-
kas halastamatult lapsi huk-
kas. Nagu oleksid lapsed selle 
maailma kõikides hädades 
süüdi.

Tuleb rääkida surmast ja 
tapmisest  siinsamas kodusel 
Estimaal, täpsemalt meie 
omas vallas, Vääna-Jõesuus, 
läinud nädala alguses. Tuleb 
rääkida ühe mao surmast. 

Juhtusin pealt nägema, 
kuidas rästik maha löödi.  
Mees oli teel Vääna-Jõesuus 
asuvale RMK telkimisalale. 
Ja seal siis see õnnetu oligi, 
mändide vahel oksarisul, mõ-

nikümmend meetrit esimes-
test telkidest. Lamas kerra-
tõmbunult, ainult pea oli ke-
rast väljas, löögivarmalt 
püsti. Seljal kurjakuulutav 
must sikk-sakk. Ilmeksimatult 
keskmises suuruses rästik.

Siis mees ütleski: hoia tal 
silma peal, ma toon malaka. 
Metsa alt pole parajat malakat 
raske leida – mõne minuti 
pärast oli rästik surnud, veel 
tõmblev siug kristlikul kom-
bel liiva sisse mahagi maetud. 
Päikese loojanguks on ta lõp-
likult surnud, teadis mees.

Mis pidi ütlema ajakirjanik 
ta kõrval? Eesti Vabariigi sea-
duste järgi on Eestis elutsevad 
maod looduskaitse all. Pealegi 
ootab looma tapjat seaduste 
järgi kuni aastane vanglaka-
ristus. Ajakirjanikku kui kur-
jategija kaasosalist ja juhtu-
nust mitteteatajat ootab sa-
muti karistus. Palju mõtteid 
jooksis sel hetkel peas: Eesti-

maa Loomakaitse Liit ja 
Keskkonnaamet sõlmisid hil-
jaaegu roomajate kaitseks 
kokkuleppe, et loomakaitsjad 
võtavad linnatänavale ja ko-
duaeda sattunud maod oma 
hoole alla ja lasevad väljas-
pool asulat jälle loodusesse 
lahti; see on väga inimlik 
kokkulepe, aga – see koht 
polnud ju asula, oli metsaalune 
telkimisplats, kus lapsi trobi-
konnas jooksmas; juhtunuks 
midagi, kes oleks appi tulnud 
– kõik kolm Eesti lennuväele 
kuuluvat kopterit on teada-
olevalt remondis, Tallinnas 
aga, kust võiks tulla kiirabi-
auto, on teed veesulus. Kui 
rästik jõudnuks aga telkideni, 
või lapsed mänguhoos mõni-
kümmend meetrit metsa alla, 
siis... 

Kaugemale ei tahtnud aja-
kirjanik mõelda. Lihtsalt jäi 
küsimus: millist ühiskonda 
me ehitame. On meil vaja 
ikka paranoilist heaoluühis-
konda, kus kõiki ja kõike kait-
seb humaanne seadus, olgu 
tegu siis mürgiste usside, ran-
narahva põhitoidust, kalava-
rusid hävitavate kormoranide 
või kellegi kolmandaga. Juh-
tunuks see lugu igipõlisel räs-
tikute pulmitsemisalal, näi-
teks Türisalu panga teisel as-
tangul, kus igal kevadel küm-
ned ussid oma pulmapidu 
peavad (kõige kõrgemal as-
tangul on ju soojaverelised 
valgetes kleitides ja musta-
des ülikondades noorpaarid), 
oleks mu mõtted olnud hoopis 
teised; küllap oleksid nad 
olnud teised ka näiteks Vääna 
rabas, või mõnel mujal siugu-
de igipõlisel alal. Aga seal, 
mille inimesed olid oma 
asualaks võtnud…

Ajakirjaniku käsi rästikut 
malaka vastu kaitsma ei tõus-
nud. Ka suu jäi keelusõnadeks 
lukku. Aga tema otsus kaitsta 
kogukonda, kus saaksid elada 
koos nii loomad ja inimesed, 
oli hoopis radikaalsem: tuua 
asi avalikkuse ette, avaliku 
kohtu kätte. 

vallaleht@harku.ee

Mõistkem ta üle 
kohut: Avalikult Õpilaste koolibussiliinidel 

muudatusi ei ole ja sarnaselt 
eelmisele õppeaastale saavad 
õpilased kuni 30. septembrini 
sõita pikendatud õpilaspileti 
ettenäitamisel Harjumaa kõi-
gil bussiliinidel tasuta.

• Harjumaa bussiliinide  
H1, H2, H3, H4, H5 ja H6 sõi-
dugraafikud on üleval valla 
kodulehel www.harku.ee ja 
liinide tellija Harjumaa Ühis-
transpordikeskuse kodulehel 
www.harjuytk.ee .

• Koolibussiliinid Vääna-
Jõesuu–Baltijaam kl 6.50 ja 
Tabasalu–Baltijaam kl 7.12  
jätkavad senistel väljumis-
aegadel. Sõiduõiguse õpilasele 
annab pikendatud õpilas-
pilet.

• Harkujärve ja Tiskre 
piirkonna õpilased, kes kasu-
tavad koolisõiduks Tallinna 
ühistransporti, saavad Harku 
Vallavalitsusest taotleda õpi-
lase sooduskuupileti aktivee-
rimist. Selleks tuleb esitada 
TAOTLUS Harku Vallavalit-
susele hiljemalt 20. septemb-
riks, vorm kodulehel www.
harku.ee (bussisõidukaardi 
taotlemise vorm). Alates 15 
eluaastast on kehtiv sõidu-
dokument ID kaart, noore-
matel õpilaspilet. Taotlus esi-
tada sekretärile või e-postiga: 
harku@harku.ee või Helve.
keel@harku.ee 

Tasuta sõiduõiguse taotle-
mine Harjumaa avalikel bus-
siliinidel

• Õpilaste tasuta sõidu-
kaardid saavad kuni 20-a õpi-

lased, kelle ühe vanema (või 
hooldaja) ja õpilase enda 
elukoht on rahvastikuregistri 
01. jaanuari aadressandmete 
alusel Harku vald.

• Valla koolide õpilastele 
väljastatakse valla ja koolide 
koostöös sõidukaart sama-
moodi nagu eelnevatel aas-
tatel. Andmed õpilaste sõidu-
vajaduste kohta kogub kokku 
kool ning koostatud nimekirja 
alusel tellib vald Harjumaa 
Ühistranspordikeskuselt sõi-
dukaardid.

• Teiste omavalitsuste 
koolide õpilastele väljastab 
sõidukaardid Harku Vallava-
litsus. Sõidukaardi väljasta-
mise aluseks on sõidukaardi 
soovija poolt esitatud BUS-
SISÕIDUKAARDI TAOTLUS, 
kättesaadav vorm valla kodu-
lehel www.harku.ee. Taotlused 
esitada hiljemalt 22. septemb-
riks. Sõidukaardile kantakse 
vaid ühe suuna marsruut nt 
“Baltijaam-Muraste”, mis 
annab õiguse sõita vaid 
kindlal marsruudil. Taotlus 
esitada sekretärile või e-pos-
tiga: harku@harku.ee või 
Kadri Kelgole: kadri.kelgo@
harku.ee 

Sõidukaart kehtib koos 
õpilaspiletiga. Tasuta bussi-
sõidukaart väljastatakse ni-
meliselt ja kehtib koos õpi-
laspiletiga. Õpilased, kellele 
on antud tasuta sõiduõigus ei 
tohi anda oma sõidukaarte 
edasi teistele õpilastele. 
HELVE KEEL
Lastekaitse spetsialist

Harku valla õpilasveo 
korraldamine

Rannavollele !
Valla meistrivõistlused ran-
navolles segapaaridele on 
pühapäeval, 28. augustil kell 
16 Vääna-Jõesuu rannas, 
Luige tee poolses otsas. 
Registreerumine tel 5695 
7822

1. augustil algas vähi-
püügi hooaeg, mis sel 
aastal lõpeb 31. augustil. 

Harku Valla Teataja 
uuris Harjumaa 
Keskkonnateenistuse 
spetsialistilt Arno 
Sildoselt, millised 
reeglid vähipüügiks sel 
aastal kehtestatud on.

Arno Sildos: “Vähipüük algab 
1. augustil ja lõpeb 31. augus-
til, nii nagu mitmel viimaselgi 
aastal Harjumaal tohib vähki 
püüda kõikidest veekogudest 
välja arvatud Paukjärvest 
Kõrvemaal. Püügikeelu põh-
juseks pole mitte haigus või 
vähkide vähesus selles jär-
ves, vaid Põhja-Kõrvemaa 

Looduskaitseala reeglitega 
kehtestatud kord.”

Aastaid oli vähipüük kee-
latud ka Vääna jõest. 
Kuidas on lood sellel aastal?

“Vääna jõgi on vähipüü-
giks sel aastal avatud. Arvan 
aga, et korralikku vähisaaki 
sealt veel ei tule. Alles eelmi-
sel aastal lasime sinna vähi 
arvukuse taastamiseks noori 
vähke, need ei ole veel kasva-
nud püügiks lubatud mõõtu.”

Kui palju üks vähipüügi-
luba maksab. 

Arno Sildos: “Ühe püügi-
vahendi maksumus ööpäevaks 
on 1,9 eurot ehk vanas rahas 
30 krooni.”

Kui suur trahv võib oodata 
röövpüüdjat:

Arno Sildos: “Vanas vää-
ringus alates 600 kroonist 
kuni 18 000 kroonini – olene-
valt teo raskusest.

Millisele veekogul teie ise 
vähki püüdma lähete?

Vastavalt oma ametikohus-
tustele pean püüdma 4–5 vee-
kogul – et olukorrast ülevaade 
saada. Millistele veekogudele 
ma lähen, jätan ametisala-
duseks.

Kes aga tõesti on vähipüü-
gist huvitatud, siis kas 
neile lube on veel saadaval?

Arno Sildos: “Ütleksin, et 
olukord pole lootusetu. Aga 
tuleb kiirustada. Ja ei maksa 
ka unustada, et iga loa saaja 
peab loa väljastajale esitama 
5 päeva jooksul peale püüki 
ka püügiaruande.

Vääna jões võib jälle 
vähki püüda

Seekordne turniir toimus ju-
ba kolmandat korda 23. juulil 
ja mängiti Alasniidu spordi-
väljakul. Osavõtjaid oli roh-
kem kui eelmisel kahel aastal, 
mis oli igati meeldiv. See-
kordsest turniirist võttis osa 
kümme võistkonda, kes jagati 
kahte alagruppi, millest kum-
mastki kolm paremat edasi 
pääsesid võitjat selgitama.

Ka ilm soosis võistlust, 
sest hommikul kui alustati oli 
plats vahetult öösel sadanud 
vihmast kuivanud ja päike, 
mis oli välja tulnud paistis 
täpselt finaalmängudeni, kus 
väike vihmasabin korraks 
mängijate kuumi kehi kosu-
tas.

Seekordne võistlejate tase 
oli kõva ja mänguoskused 
võrdsed. Finaalis kohtusid 
võistkond “Algi Koss” võist-
konnaga “Näljased”. Esikoha-
medalid ja rändkarika sai 
aastaks enda valdusse võist-
kond “Algi Koss”, kes mängis 
koosseisus: vennad Rain ja 
Rene Koldits, Taavi Õunapuu 
ja Rando Mark. Taavi Õuna-
puu valiti ühtlasi ka turniiri 
MVP-ks. Kolmanda koha sai 
eelmise kahe aasta võitja 
võistkond “Ballin”, kes põne-
vas pronksimängus alistas 
võistkonna “HD”.

Eriauhinnad oli neljale 
paremale võistkonnale välja 
pannud Harku Vallavalitsus. 
Kohtumiseni järgmisel 
suvel!

ERIK SANDLA

Alasniidu 
tänavakoss 
3 on 3

Harku vallavalitsus 
otsib oma kollektiivi

ENERGEETIKA SPETSIALISTI
Peamised tööülesanded
• energeetika, soojamajanduse, side ja tänavavalgustuse 
projekteerimise, ehitamise, haldamise ja teenuste 
osutamise korraldamine;
• koostöö korraldamine energeetika, soojamajanduse 
ja side arendamisel ning vastavate arengukavade 
koostamisel;
• energeetika, soojamajanduse ja teenuse piirhinna 
kooskõlastamise taotluste menetlemine, vastavate 
eelnõude koostamine ja esitamine vallavalitsusele;
• osalemine võrkude rajamiseks vajaliku asjaõiguse 
seadmise menetlusprotsessis;
• valla tänavavalgustuse projekteerimise, ehitamise, 
haldamise ja hoolduse korraldamine.

Nõudmised sobivale kandidaadile
• kõrgharidus (soovitavalt energeetikaalane);
• teadmiste olemasolu kohaliku omavalitsuse tööst, 
planeerimisest, keskkonnategevusest, ehitusest ja 
infrastruktuuridest;
• väga hea analüüsi- ja sünteesivõime;
• hea suhtlemis- ja meeskonnatööoskus;
• algatusvõimelisus ja iseseisva töö oskus.

Kasuks tuleb
• eelnev töökogemus energeetika valdkonnas;
• vähemalt ühe võõrkeele oskus; 
• ArcGIS-i programmi tundmine.

Omalt poolt pakume
• ametipalka alates 1255 eurot;
• mitmekülgseid arengu- ja koolitusvõimalusi;
• huvitavat ja arendavat tööd kaasaegses töökeskkonnas;
• toetavat meeskonda.

Kandideerimise tähtaeg on 23. august 2011. Kandidaadil palume 
esitada sooviavaldus ja teised avaliku teenistuse seaduse alusel 
teenistusse astumiseks esitatavad dokumendid (elulookirjeldus, 
tunnistuse või diplomi ärakiri hariduse kohta, omakäeline kinnitus, 
et kandidaat vastab teenistusse astumiseks seaduses sätestatud 
nõuetele) Harku Vallavalitsuse personalispetsialistile aadressil 
Ranna tee 1, Tabasalu alevik, 76901 Harju maakond või 
e-posti aadressil aune.ariko@harku.ee. Informatsioon telefonil 600 
3850 (vallamajanduse osakonna juhataja Mait Kornet).Kas valla meistrivõistlustel 

on kõvemad  võistlejad, kui 
"Alasniidu Karikal"? Erakogu

Vääna-Jõesuus hoiatab märk hobuseid inimeste eest ja 
vastupidi. Kas võik olla ka rästikutele märk kaitseks 
inimeste eest. Või vastupidi??? Ülo Russak
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Harku vallavalitsus teatab
• Harku Vallavalitsuse nimekomisjon on teinud ettepaneku 
määrata osaliselt Liikva külas ja osaliselt Vahi külas 
kulgevale teele 20.01.2011 nimekomisjoni istungil esitatud 
Uuga tee asemel nimeks Metsandiku tee. 

• Harku Vallavalitsuse nimekomisjon on teinud ettepaneku 
määrata Tiskre külas ja Tabasalu alevikus seni ametliku 
nimeta teedele ja tänavatele nimed järgmiselt: 1) Tiskre 
külas Tiskre küla ja Tabasalu aleviku piiril Klooga maanteelt 
algavale piki klindiastangut kagusuunas kuni Sütemetsa 
teeni kulgevale teele nimeks Nõmme tee. 2) Osaliselt Tiskre 
külas ja osaliselt Tabasalu alevikus kulgevatele Nõmme tee 
lõpuosast algavatele tänavatele nimeks Kiili tänav, Liblika 
tänav, Sipelga tänav ja Mesilase tänav. 

• Harku Vallavalitsuse nimekomisjon on teinud ettepaneku 
määrata Tabasalu alevikus seni ametliku nimeta tänavatele 
nimed järgmiselt: 1) Sarapuu tänava ja Kalda tänava 
piirkonnas Metsa tänav, Tasuja tänav, Pargi tänav, Pähkli 
tänav, Tõru tänav, Tamme tänav, Kibuvitsa tänav, Ööbiku 
tänav, Leesika tänav, Jõhvika tänav, Vindi tänav ja Sirmiku 
tänav. 2) Seni ametliku nimeta Ranna tee ja Nooruse tänava 
piirkonnas tänavanimed Ranna tee, Nooruse tänav, Kodu 
tänav, Kuusiku tänav, Vahtra tänav, Teenuste tänav, Lasteaia 
tänav, Kase tänav ja Kooli tänav. 3) Tammede allee piirkonnas 
tänavanimed Käbi tee, Oldekopi tee, Lehe tee, Punga tee, 
Punga põik ja Papli tee. 

• Harku Vallavalitsuse nimekomisjon on teinud ettepaneku 
määrata Ilmandu külas, Sõrve külas ja Rannamõisa külas 
seni ametliku nimeta teedele nimed järgmiselt: 1) Ilmandu 
külas Klooga maanteelt algavale lõunasuunas kuni Sõrve 
teeni kulgevale teele nimeks Tuule tee ja selle tee keskosast 
edelasuunas hargnevale teele nimeks Tuule põik. 2) Ilmandu 
külas Tuule tee lõpuosa piirkonnas Loo 6, 11, 12 ja 
Kadakasauna maaüksuste detailplaneeringuga ning Kangru 
I maaüksuse detailplaneeringuga tekkinud teedele nimeks 
Tuulevarju tee, Tuulerahu tee, Briisi tee ja Tuulepesa tee. 3) 
Sõrve külas Sõrve tee ääres kulgevale Liiva maaüksuse 
elamukvartali detailplaneeringuga tekkinud teele nimeks 
Kaarli tee. 4) Rannamõisa külas Sõrve tee alguse piirkonnas 
Saueaugu 7 detailplaneeringuga tekkinud teele nimeks 
Merihobu tee. 5) Rannamõisa külas Klooga maanteelt 
algavale kirdesuunas Taari maaüksuse piirkonnas kulgevale 
teele nimeks Taarikivi tee, Tilgu tee algusosast algavale 
Kõrgemäe A-72 detailplaneeringuga tekkinud teele nimeks 
Kõue tee ning samas kõrval põhjapool paralleelselt kulgevale 
teele nimeks Allika tee. 

• Harku Vallavalitsuse nimekomisjon on teinud ettepaneku 
määrata Muraste külas teenimed järgmiselt: 1) Klooga 
maanteelt algavale kirdesuunas kuni endise paekivi 
karjäärini kulgevale seni nimetule teele nimeks Kivivabriku 
tee. 2) Hansu-1 ja Hindreku-1 detailplaneeringuga tekkinud 
seni ametliku nimeta teedele nimeks Pangapealse tänav, 
Lepalaane tänav, Põhjaristi puiestee, Hiidi tänav, Mägi tänav, 
Hindreku tänav, Hansu tee ja Nõlvaku tänav. 3) Ajaloolise 
Suureotsa maaüksuseni viivale seni nimetule teele nimeks 
Suureotsa tee ning “Pankrannik 2” elamurajooni 
detailplaneeringuga tekkinud seni ametliku nimeta teedele 
nimeks Kolmiku tänav, Kivirahnu tänav, Mereranna tänav, 
Kivimaa tänav, Meresihi tänav, Kiviaia tänav, Meremärgi 
tänav, Kiviranna tänav, Kivimäe tänav, Kivi tänav, Meretähe 
tänav, Kivilille tänav, Mereääre tänav, Kivimurru tänav ja 
Merikotka tänav. 4) Kolmiku detailplaneeringuga tekkinud 
seni ametliku nimeta teedele nimeks  Ringi tänav, Kolmiku 
põik, Kolmikkaare tänav, Kuubi tänav, Tetra tänav ja Prisma 
tänav. 5) Pankrannik-3 elamurajooni detailplaneeringuga 
tekkinud seni ametliku nimeta teedele nimeks Tüve tänav, 
Koore tänav, Varre tänav, Okka tänav, Oksa tänav, Võra 
tänav ja Ladva tänav. 

Eelnõudega saab tutvuda Harku valla koduleheküljel http://
www.harku.ee ning Harku vallamajas.

Kasvav ja arenev

Tabasalu 
Ühisgümnaasium
kuulutab välja konkursi 

•► keemiaõpetaja,
•► matemaatikaõpetaja,
•► bioloogiaõpetaja (asendusõpetaja) ja

•► valvur-turvatöötaja ametikohale.

Kandidaatidelt eeldame
•► väga head suhtlemisoskust, positiivset ellusuhtumist ja
         soovi töötada õpilastega;
•► erialast haridust, soovitavalt varasemat töökogemust; 
•► vastutustunnet,  analüüsi- ja planeerimisvõimet;
•► täpsust ja korrektsust.

Pakume 
•► eneseteostusvõimalust ja huvitavat tööd 
        arenevas koolis;
•► meeldivat töökeskkonda ja kaasaegseid 
        töötingimusi;
•► enesetäiendamise  võimalusi.

Konkursist osavõtuks esitada avaldus, CV, haridust tõendavate dokumentide koopiad
ja muud kandidaadi poolt oluliseks peetavad asjakohased dokumendid.

Konkursil osalemiseks saata  dokumendid hiljemalt 22. augustiks 2011 

Carolin.Kadaja@tabasalu.edu.ee

Aadress: Kooli 1, Tabasalu, Harjumaa 76901
Info telefonidel 60 32 009, 51 53 077 

Hea Harku valla elanik!
Harku vallas tegutsevad skaudid, kes kuuluvad Eesti ühte vanimasse toimivasse lipkonda 

"Okaskannel", otsivad oma laagrivarustuse hoiustamiseks ruume. Piisaks isegi umbes 3 m2 
ning ruum peaks olema lukustatav ja kuiv (niiske ei sobi, kuna varustus võib kergelt 
hallitama minna). Eriti rõõmsad oleksime, kui leidub ruume Väänas või Tabasalus.

Lipkonda "Okaskannel" kuulub praegusel hetkel ligi 40 aktiivset liiget Väänas ja Tabasalus. 
Skautide üks põhimõte on teha vähemalt üks heategu päevas. Loodame, et leidub meie 

vallast häid skaudisõpru, kellel on võimalik ulatada oma abistavat kätt.
Lipkond "Okaskannel" juht Valdik Kask

valdik.kask@gmail.com

Eesti Rahvatantsu ja 
Rahvamuusika Selts 
korraldab 20.–28. augus-
tini tantsuprojekti 
TeateTants 2011, mille 
käigus läbitakse tant-
sides 1000 kilomeetrit 
Eestimaa maanteid. 
Harku vallast ühinevad 
teatetantsuga Harku 
Harakad ja Tabasalu 
segarühm “Tammed ja 
Toomed”.
REGINA LILLEORG
regina@harjuelu.ee

Teatetantsu eesmärgiks on 
läbida lakkamatult tantsides 
ja musitseerides viisteist 
maakonda ning ühendada sel 
moel Eesti rahvas. Korral-
dajad on kavandanud nii, et 
korraga tantsib maanteel 1-2 
paari, kes jõukohase teekonna 
läbides annavad teatepulga 
üle järgmistele tantsijatele. 
Üks 6-8 paariline tantsurühm 
läbib 4-5 kilomeetrit. Tant-
sitakse lakkamatult ehk 24 
tundi ööpäevas, see tähendab, 
et ühe rühma lõpetamisel 
alustab kohe teine rühm.

Harku valla rühmad Taba-
salu segarühm “Tammed ja 
Toomed” ja Harku Harakad 
ühinevad teatetantsuga Järva-
maal. Naisrühm koosneb 12-st 
tantsijast ja segarühmas tant-
sib 8 paari. 

Rühmade teatetantsuga 
ühinemine ja tantsimine peaks 
kavakohaselt toimuma 20. au-
gustil kella 23.15-23.45 Järva-
maa esimeste rühmadena 
Vetlast edasi Lehtmetsa poole. 
Rühmad on kohal juba tund 
varem.

Tantsurühmade juht Astrid 
Väizene ütles, et koha teate-
tantsuks said rühmad ise 
valida.

“Meile oli oluline kuupäev 
ja et oleks natuke ekstreem-
sem, sobis meile tantsimiseks 
selline öine aeg,” ütles ta. 
Tantsitakse nende palade 
järgi, mis teatetantsu autolt 
tulevad. “Spetsiaalselt on 
rühmade jaoks kokku miksitud 
lood, iga rühm on andnud 
teada oma viis lugu,” selgitas 
Väizene. 

Ettevalmistusperioodil 
enne teatetantsu tantsivad 
rühmad oma viis lugu läbi. 
“Proovime omavahel teha ka 
miniteatetantsu, et oleks 
toimuma hakkavast ülevaade. 
Käisime eeltantsul 5. juunil 
Kiltsi lennuväljal, kus reaal-
selt proovi tehtigi,” ütles

Astrid Väizene: “Loomu-
likult on Harku valla rahvas 
oodatud meile kaasa elama.”

Harkulased 
tantsivad 
enne 
südaööd

Harku Harakad. Erakogu
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Väljaandja: Harku vallavalitsus, Ranna 
tee 1, Tabasalu 76901, Harju maakond,
tel 600 3848, faks 600 3854.

Toimetaja: Katrin Romanenkov,
tel 606 3830,
katrin.romanenkov@harku.ee.
Reklaam ja müük:
Ingrid Eylandt-Kuure,
tel 646 2214, myyk@harjuelu.ee.

Artiklid ja kaastööd saata:
vallaleht@harku.ee.
Koduleht: www.harku.ee

Kujundus ja kirjastaja:
Kirilille Kirjastus AS.
Trükk: AS Printall.

Vallaleht ilmub iga kuu teisel ja neljan-
dal neljapäeval. Vallaleht ei ilmu juuli-
kuus ja riigipühadel. Toimetusel on 
avaldamisel õigus kaastöid lühendada 
ja redigeerida.

Tabasalu Ehituskaup,
Ranna tee 13, kauplus/
projektimüük, tel 603 2312
Aruküla Ehituskaup,
Tallinna mnt 6, kauplus/
projektimüük, tel 607 0255

Ehitamine läks odavaks!
 tavahind soodushindsoodushind  
Fibo3 100 mm 1,30 0,950,95
Fibo3 150 mm 1,79 1,341,34
Fibo3 200 mm 2,30 1,741,74
Fibo3 250 mm 3,05 2,372,37

 
Fibo5 100 mm 1,34 0,980,98
Fibo5 150 mm 1,92 1,451,45
Fibo5 200 mm 2,43 1,881,88
Fibo5 250 mm 2,94 2,502,50

Kipsplaat Gyproc
GN-13 1200x2600 2,50/m2 1,63/m1,63/m22

Pottsepa täistellis
PTT65 250x120x65 0,55/tk 0,40/tk0,40/tk

Šamottkivi SA-5
230x114x65 1,10/tk 0,95/tk0,95/tk

Ahjusegu Uninaks 25kg 5,75 4,704,70

Soodushinnad kehtivad Tabasalu ja Aruküla ehituskauplustes terve augusti. Küsi pakkumisi ka teistele materjalidele! 

   MAMMUMARI LAPSEHOID
kutsub lapsi tasuta proovipäevale ning pakub 

augustis ja septembris lapsehoiu- ja ruumide rendi teenust
 10% soodsamalt! 

Lapsehoiu toetus Harku valla elanikule kuni 128 eurot kuus.

Asume Tallinnas, Paldiski mnt 58C, Merimetsa Selveri kõrval
armsas eramajas oma aia ja mänguväljakuga.

Info: 551 8848, www.mammumari.ee

Nelja Valla Kogu avab Leader-programmi 
2011. aasta sügisvooru

Projektitaotlusi võetakse vastu 1.09. – 15.09. kella 17.00-ni.
Selle aasta programmi rahaline maht on 766 940 eurot.
Vastavalt organisatsiooni strateegiale on sügisvoorus 
avatud järgmised meetmed:

Meede 1. Kvaliteetse elukeskkonna loomine.
Meede 2. Kogukonna arendamine.
Meede 3. Puhkeplatside ja juurdepääsuteede rajamine.
Meede 4. Ajaloo- ja kultuuriväärtuslike objektide 
   taastamine.
Meede 5. Väikeettevõtluse arendamine.

Sügisvooru koolitus toimub 22. augustil kell 17.00 Vääna 
Külakojas. 

Tegevusgrupi tegemistest on võimalik saada lisateavet 
koduleheküljelt aadressil www.4kogu.ee või saata oma 
küsimused meilile info@4kogu.ee 

AS Metus-Est on 1992. aastast tegutsev ettevõte, valmistame 
ja paigaldame teras- ja alumiiniumprofi ilidest klaasavatäiteid 

(aknad, klaasuksed, klaasfassaadid, klaasvaheseinad, 
talveaiad). Ettevõttes töötab üle 100 töötaja. 

Uues tehases Tabasalus
pakume tööd järgmistel ametikohtadel:

Keevitaja-koostaja
terasprofi ilist avatäidete (fassaadid, uksed, aknad) jooniste 

järgi koostamine ja keevitamine (MIG/MAG keevitus)

Freesija
terasprofi ilide keevituseelne lõiketöötlus jooniste järgi, sh su-

luste avade freesimine ja kinnitusavade puurimine

 Eeldame:
 ● kutseharidust/erialast töökogemust
 ● head eesti keele oskust
 ● töökust ja positiivsust

Kandideerimiseks palume saata CV aadressil 
virve@metus.ee või helistada tel 678 8055.

Ujulas piiram
atu aeg!Olem

e 
ava

tud
!

Rannapiiga Ilutuba
Tabasalu, Ranna tee 2

info ja broneerimine: 5390 0800
www.rannapiiga.ee

Noored põllumajandusettevõtjad saavad PRIAst toetust taotleda
9. augustil alustab Põllumajanduse Registrite ja Informatsiooni Amet (PRIA) toetustaotluste vastuvõttu põllumajandusliku ettevõtlusega 

alustavatelt noortelt, kes võivad saada kuni 40 000 eurot ühekordset toetust. See on ka esimene investeeringutoetus, mille taotlusi saab esitada 
elektroonilises kliendiportaalis e-PRIA.

Põllumajandusettevõtjate keskmine vanus on Eestis aasta-aastalt tõusnud, noorte osakaal vähenenud. „Et elu maal jätkuks ning maanoortel oleks 
huvi ja paremaid võimalusi põllumajandustootmisega tegelda ning ka vanemate majapidamist üle võtta, selleks pakubki abi maaelu arengukava toetus 
põllumajandusega alustavatele noortele ettevõtjatele,“ selgitas PRIA arengutoetuste osakonna juhataja asetäitja Sigmar Suu. 

Vähemalt pool soovitud toetusest tuleb investeerida ettevõtte põhivarasse (seadmed, masinad, ehitised jmt), muus osas on raha kasutamise võimalused 
avarad. Põllumajanduslikuks tootmiseks võib valida põllukultuuride kasvatamise ja loomapidamise, mesinduse, puuvilja- ja marjaistanduste rajamise, 
aianduse,  omatoodetud põllumajandussaaduste töötlemise jmt. Noortaluniku toetuse abil on aga edendatud ka näiteks jaanalinnufarmi , seenekasvatust, 
lilli ja dekoratiivtaimi tootvat aiandit. 

Toetuse soovija peab olema kuni 40 aastane, põllumajandusliku eriharidusega (või omandab selle 36 kuu jooksul), kaheaastase põllumajandusliku 
töökogemusega. Samas ei tohi ta olla ise põllumajandusettevõtjana tegutsenud kauem kui 18 kuud. 9.-29. augustini 2011 kestev taotlusperiood on maaelu 
arengukava sellel programmperioodil juba viies. Varasemad neli taotlusvooru näitavad, et see toetusmeede on väga populaarne: kokku esitati 817 taotlust,  
301 noortalunikule on välja makstud kokku 11,45 miljonit eurot toetust.

Kõigi abikõlblike projektide rahastamisele seab piirid iga taotlusvooru konkreetne eelarve. Kui toetusesoove on eelarvest rohkem, koostatakse 
projektide paremusjärjestus kriteeriumide alusel, mis on sätestatud meetme määruse lisas. Algava taotlusvooru eelarves on toetusteks 2,2 miljonit eurot. 
Taotlusi saab esitada PRIA maakondlikes teenindusbüroodes, kuid Sigmar Suu soovitab noortel eelistada elektroonilist dokumentide esitamist e-PRIAs 
(vt  http://www.pria.ee/et/ePRIA ). Seni on e-PRIAs taotluste esitamiseks teenused välja töötatud pindala- ja loomakasvatustoetuste taotluste esitamiseks, 
noortaluniku meetmega jõuab teenus ka investeeringutoetuste valdkonda. 

„e-PRIAs saab edastada kõik vajalikud dokumendid laua tagant tõusmata ja büroosse minemata,“ täpsustas Suu. „Nii ei sõltu klient büroo 
lahtiolekuajast, sest e-PRIA toimib katkematult. Lihtsam on ka taotlust korrektselt täita, sest e-lahendus kontrollib, kas nõutavad väljad on täidetud ja 
annab puudustest kohe teada,“ loetles Sigmar Suu e-PRIA eeliseid.

e-PRIA kasutamiseks tuleb portaali sisenedes end kõigepealt PRIA kliendiks registreerida (kui seda varem tehtud pole) ning seejärel e-PRIA kasutajaks. 
Edasi valitakse menüüst soovitud teenuseid. Kõik kasutusjuhendid ja abiinfo on saadaval e-PRIAs eneses, nõu võib küsida ka infotelefonil 737 7678 või 
e-kirjaga info@pria.ee.

Noortaluniku toetuse saamise tingimusi palume lugeda juhenditest ja määrusest PRIA kodulehel www.pria.ee, seal on ka kõik taotluse vormistamiseks 
vajalikud vormid. Toetuse määramise otsused teeb PRIA pärast taotluste analüüsi ja hindamist 70 tööpäeva jooksul pärast taotlusvooru lõppu ehk detsembri 
algul, pärast seda makstakse toetused ka välja.
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Pakume Teile soodsatel tingimustel usaldusväärset 
kinnisvara haldus- ja hooldusteenust. Meie klientideks 

on nii korteriühistud, ärihooned, eraisikud kui ka 
firmad. Moodustame vajadusel korteriühistu.

Kontakt: info@majahoidja.ee, tel 662 2776, www.majahoidja.ee

SEA OMA
MURUNIIDUK
KORDA!

Hooldame ja remondime 
muruniidukeid. Toome soovi 
korral niiduki kliendi juurest 
töökotta ja transpordime 
tagasi. Info tel 502 2014,

www.muruniidukiabi.ee

Raamatupidamisteenused, 
majandusaasta aruanded, 

vanad perioodid –
OÜ, KÜ, MTÜ

Info 527 3923 Moonika või 
moonika@erten.ee

www.erten.ee

Aedade ja väravate ehitus, 
väravaautomaatika ja ukse-

telefonide paigaldamine, avamine 
mobiilist, lipud ja lipumastid ja 
palju muud, vaata kodulehelt 

w w w . l o u n a e k s p e r t . e ew w w . l o u n a e k s p e r t . e e .

Tel 509 7627

Võtame vastu teateid ja reklaame
HARKU VALLA TEATAJASSE

Kui soovid avaldada reklaami või kuulutust 
Harku valla ajalehes, võta ühendust meili teel 
myyk@harjuelu.ee või telefonil 646 2214.

Harku Valla Teataja ilmub 2 korda kuus, 
järgmine number jõuab valla elanikeni
25. augustil. Reklaami saatmise tähtaeg on
21. august.
reakuulutus (reas 45 märki) 2 eur / 31,3 kr
1 moodul (44x42 mm) 19 eur / 297,3 kr
2 moodulit 38 eur / 594,6 kr
1/8 lehekülge 112 eur / 1752,4 kr
1/4 lehekülge 215 eur / 3364,0 kr

• Fekaalivedu ja WC tühjendus. Tel 513 9491

• Maja projektid. Hoone mõõdistamine. 
Paberite korrastamine. Ilupildid. Tel 522 0023, 
Marek

• Muruniitmine niidukiga, trimmeriga, muru-
traktoriga. www.murastehooldus.eu.
Tel 5341 0347

• Ohtlike puude turvaline langetamine, 
kruntide puhastamine, puujäätmete 
äravedu, raietööd. 
Tel 525 0893, 5626 0344.

• Ostan räämas korteri Tabasalus või 
Tallinnas. Kuulutus ei aegu. 
Tel 5820 0800.

• Ostan teie seisva või mittetöötava auto (võib 
olla ka remonti vajav või ülevaatuseta).
Tel 5674 0940

• OÜ Safalo pakub tööd saemeeste brigaadile 
ja võsalõikajatele. Tel 5666 6955,
rain@safalo.ee

• Settekaevude ja mahutite tühjendamine. 
OÜ Norringsen. Tel 5662 1300

• Teostame reoveemahutite tühjendamist.
Tel 503 4504

• Vanametalli ost, vajadusel lõikamine, kon-
teineird ja transport. Hinnad on head. Asume 
Tutermaal, OÜ Metanex, tel 678 2055

• Väikeveod kalluriga: killustik, liiv, muld, 
segud jpm. forame.grupp@gmail.com, 
tel 501 5992

• Probleemsete ja ohtlike puude langetamine 
suurte kogemustega eksperdilt. Langetan 
raskesti ligipääsetavaid ja keeruka asukohaga 
puid, vajadusel kasutan köistehnikat või 
tõstukit. Kindlustan puhta ja korrektse 
tulemuse. Tel 5648 2680

TEATED


